
Futbal v regióne
J E S E N N É   O Z V E N Y 

Sezóna je v polèase

Regióny si zaslú�ia publicitu
Futbal je sviatok, keï sa hrá pred plnými tribúnami. V Stropkove pri�lo na zápas Slovnaft cupu proti Slovanu Bratislava tritisíc divákov.

Futbal je neuveriteľný fe-
nomén v celosvetovom, ale aj 
v našom slovenskom meradle. 
Významným spôsobom presa-
huje rámec „iba“ kolektívnej 
športovej hry, aj keď najobľúbe-
nejšej a najrozšírenejšej. Stal sa 
neodmysliteľnou súčasťou spo-
ločnosti a všetkých jej prejavov. 
Vďaka svojej univerzálnosti, do-
stupnosti a rozšírenosti je vlastne 
aj určitým zrkadlom toho, čo sa v 
nej deje, ako sa prejavuje. Uka-
zuje nám, aké sú naše schopnosti 
a aj všetky nedostatky, s ktorými 
sa snažíme niečo robiť.

Na nasledujúcich stránkach 
nájdete predovšetkým to, čo 
futbal pozitívne prináša pre 
spoločnosť a komunitu v regió-
noch. Príklady a príbehy tých, 
ktorí pochopili, že podpora fut-
balu (resp. športu ako takého) 
je v najlepšom záujme miestnej 

komunity - podporuje zdravý 
rast a výchovu mládeže, ponúka 
možnosť realizácie aj dospelým 
v rôznych podobách (hráčskej, 
funkcionárskej a taktiež fanúši-
kovskej). V skratke, amatérske-
mu futbalu sa dobre darí tam, 
kde cíti podporu samosprávy.

Futbal v regiónoch si zaslúži 
nielen uznanie, ktoré rád a 
úprimne zdôrazňujem pri každej 
možnej príležitosti, ale aj publici-
tu a zaznamenanie pre históriu. 
Mimochodom, neexistuje šport, 
ktorého dejiny na Slovensku by 
boli zaznamenané tak podrobne 
ako v prípade futbalu - svedčí o 
tom aj množstvo kníh a kroník 
futbalu od malých obcí až po 
tie najslávnejšie kluby, ktoré sa 
ku mne za posledných 13 rokov 
dostali.

Okrem veľmi cennej fakto-
grafie obsahujú aj neuveriteľne 
krásne ľudské príbehy, ktoré by 
bez futbalu nevznikli. A presne 
to isté nájdete aj v tejto záslužnej 
prílohe denníka Šport, ktorú 
inicioval a dal dohromady Šte-
fan Korman. Pozná futbal na 
Slovensku na všetkých úrov-
niach a ten v regiónoch doko-

nale - nielen ako funkcionár, ale 
predovšetkým ako celoživotný 
fanúšik, ktorý svoje manažér-
sko-mediálne nadanie vložil aj 
do vytvorenia tohto skvelého 
projektu. Podobne, ako sa to 
stalo v prípade Prezidentského 
pohára, ktorý vymyslel a dnes sa 
môžeme tešiť z ďalšej výnimoč-
nej súťaže, ktorá prirodzene a 
pozitívne zviditeľňuje futbal aj 
na tej „najzákladnejšej“ úrovni. 

Tak, ako je futbal je výnimoč-
ný šport, výnimoční sú aj ľudia, 
ktorí sa mu venujú v regiónoch. 
Nie pre finančný prospech, ale 
preto, že je to pre nich vášeň, 
ktorej sa venujú celý život. Pre-
to nielen v mene Slovenského 
futbalového zväzu, ale aj v 
mene svojom, úprimne aj takto 
ďakujem. 

JÁN KOVÁČIK, prezident 
Slovenského futbalového zväzu

Ján Kováèik. 

Góly, body, sláva, to všetko 
je k videniu na trávnikoch 
prestížnych zahraničných líg či 
v našich republikových súťa-
žiach, ktoré priťahujú najväčšiu 
pozornosť fanúšikov. Góly, a s 
nimi spojené víťazstvá 
aj prehry, však padajú 
aj v nižších ligách, 
ktoré majú tiež svojich 
hrdinov, kritikov aj 
obdivovateľov. Špe-
ciál Futbal v regióne 
prináša pri premiére jesenné 
ozveny sezóny, ktorá sa ukladá 
na zimný spánok. 

Svojimi radosťami aj staros-
ťami žijú aj kluby v regionál-
nych či oblastných súťažiach, 
najpopulárnejší šport nielen z 
pohľadu členskej základne si 
zaslúži viac. Prezident Sloven-
ského futbalového zväzu Ján 
Kováčik je známy vzťahom k 
amatérskemu futbalu, mediálny 
priestor v jedinom športovom 
denníku pod Tatrami je realitou 
aj vďaka podpore šéfa sloven-
ského futbalu. 

Futbalová jeseň v regio-

nálnych súťažiach od Tatier 
k Dunaju napísala množstvo 
príbehov, snažili sme sa pozrieť 
na recepty úspešných. Vyhrané 
majú väčšinou tam, kde sa 
lopta teší podpore samosprávy. 
Alebo mecenáša, len tých je ako 
šafranu.  

Futbal na najnižších po-
schodiach organizujú 
oblastné futbalové 
zväzy, ktorých je na 
Slovensku tridsaťosem, 
medzi najväčšie patrí 
prievidzský. Jeho šéf 
Anton Laco je hrdý na 

jedenásť nových tímov, ktoré sa 
prihlásili do tejto sezóny. 

Veľké veci sa dejú v Komárne, 
dlhoročný prezident klubu Juraj 
Baráth si dláždi cestu k futbalo-
vej nesmrteľnosti, nový štadión 
bude korunou kariéry veľkého 
srdciara, postup do najvyššej 
súťaže zase bodkou na i.  

Góly, body, hráči. Ale futbal 
sú aj ľudia za oponou, ktorí nie 
sú na očiach. Ľudia v kluboch, 
vďaka ktorým žije amatérsky 
futbal. Im patrí osobitný hold, 
poklona v denníku Šport je naj-
väčšie vyznamenanie.

ŠTEVO KORMAN 

Recepty úspe�ných

NOVÁ PRÍLOHA VO VA�OM DENNÍKU

PRÍHOVORY

V Komárne ute�ene rastie nový 
futbalový stánok.
Významným prelomom futbalovej 
histórie mesta pri Dunaji bude 
budúcoroèné otvorenie nového 
�tadióna. �Práce zaèali v júni a 
pod3⁄4a zmluvy majú trva� pätnás� 
mesiacov. Zemné a búracie 
práce sú hotové a ihrisko z 95 
percent tie�. E�te dáme dole 
vrch �tadiónu a spravíme nové 
oplá�tenie. Vybudujeme tie� 
ihrisko s rozmermi 60x40 m a 
ïal�iu väè�iu i men�iu tréningovú 

plochu. Poèasie nám praje, pra-
cuje sa prakticky bez prestávky, 
v�etko ide pod3⁄4a plánu. Hotoví by 
sme mali by� v septembri 2024. 
Hra� sa mo�no bude da� aj skôr. 
Sami sa nám núkajú súperi na 
slávnostné otvorenie. Máme 
ve3⁄4mi dobré vz�ahy so Slovanom, 
prvá ponuka pôjde tam. Rovnako 
spolupracujeme s Dunajskou 
Stredou, predtým sme mali dobré 
vz�ahy s Nitrou,� povedal �éf 
futbalu v Komárne Juraj Baráth.

(Viac na strane VIII)

Hoci Komárno pre rekon�trukciu �tadióna nehrá doma, vedie druhú ligu. Na snímke zo 
staveniska �éf klubu Juraj Baráth (vpravo) a �tefan Korman.
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zakúpených vzdelávaní.
Dve z veľkých tém pre budúci 

rok sú Rozvoj klubov (Club Deve-
lopment) a Vernostný systém pre 
členov a fanúšikov slovenského 
futbalu na platforme sportnet.on-
line, ktorá zaujala aj Nemecký fut-
balový zväz, kde sme v júni 2023 
prezentovali naše riešenie.

Spoločným cieľom týchto pro-
jektov je priniesť ďalšie moderné 
digitálne nástroje na správu, pre-
vádzku a komunikáciu s fanúšik-
mi pre kluby a zväzy, ktoré tvoria 
základy pyramídy zvanej futbal. 
Ja to osobne volám už niekoľko 
rokov „futbal do ruky“. Viac však 
neprezradím, je sa na čo tešiť.

SLOVENSKÝ FUTBAL V SEZÓNE 2022/23

1 529 klubov
1 867 rozhodcov
496 delegátov
105 727 hráèov
388 sú�a�í

Ako slovenský futbal predbehol dobu
O úspe�né projekty SFZ sa zaujímal aj Nemecký futbalový zväz.
Pamätáte si dobu „predfut-

balnetovú“? Ručné vypisovanie 
súpisiek a pondelkové noviny ako 
jediný nosič výsledkov nižších sú-
ťaží? To všetko je už takmer desať 
rokov preč. Slovenský futbalový 
zväz poskytol najpopulárnejšie-
mu športu digitálny servis skôr, 
než mnohé iné krajiny v Európe. 
Okrem Informačného systému 
slovenského futbalu sa môže 
pochváliť tiež inými projektmi, z 
ktorých profitujú aj tímy zo spod-
nej časti pyramídy súťaží.

Viac nám porozprával Ján Let-
ko, vedúci IT oddelenia SFZ.

Ste otcom Futbalnetu. Ako 
vznikal?

�tatistika náv�tevnosti Futbalnetu v sezóne 2022-2023 pod3⁄4a Google Analytics.

Futbalnet ako portál o sloven-
skom futbale vznikol už v auguste 
2010 ako súčasť projektu „digita-
lizácie futbalovej agendy“ popri 
kandidatúre Jána Kováčika na 
pozíciu prezidenta SFZ. 

Projekt digitalizácie bol na 
tú dobu odvážny, mal preniesť 
futbalovú rodinu do modernej 
„výhradne online“ doby a pri-
niesť možnosť tvorby nových 
digitálnych médií a projektov pre 
administráciu a rozvoj futbalu ako 
„spoločenskej hodnoty“.

Prvý, v decembri 2011, bol 
Informačný systém slovenského 
futbalu (ISSF). V roku 2012 sa 
oficiálne do projektu postupne za-
pojilo približne 1 600 klubov, 42 

zväzov a prvých viac ako 50 000 
členov SFZ.

Od sezóny 2014/2015 už 
existuje len minimálna „papie-
rová“ agenda vo futbale. Všetky 
základné procesy od registrácií a 
transfery hráčov až po fakturácie 
sme dostali výlučne do digitálnej 
podoby, čím sa zjednodušila ko-
munikácia a rozhodovacie proce-
sy stali transparentnými.

Na približne 150 školeniach po 

celom Slovensku nebola núdza o 
úsmevné situácie až po vyhráža-
nie sa, že ma nechajú kluby od-
volať. Dnes na to spomínam len s 
úsmevom. Vždy som totiž cítil sil-
nú podporu vedenia SFZ a osobne 
aj pána prezidenta Kováčika.

Futbalnet bol plánovaný ako 
nadstavba, online médium pre 
fanúšikov s informáciami z ISSF 
a tiež článkami o dianí vo futbale. 
V roku 2013 sme začali mať prob-
lémy s prevádzkou Futbalnetu 
a ISSF na jednom systéme, záu-
jem o výsledkový servis v takmer 

reálnom čase 10-násobne predčil 
očakávania. A tak vznikla jedi-
nečná platforma sportnet.online a 
SFZ na nej odvtedy prevádzkuje 
všetky projekty.

Čo všetko dnes Futbalnet po-
núka užívateľom? 

Všetky základné informácie 
o súťažiach a dianí v slovenskom 
futbale, aktuálne výsledky a ta-
buľky s viac ako štyristo ligami 
v slovenskom futbale, futsale 
a plážovom futbale, rozšírené šta-
tistiky súťaží, osobné profily 
členov SFZ, informácie z komisií 
a mnoho ďalšieho.

Aké novinky pripravujete pre 
potreby rozvoja a prezentácie 
futbalu? 

Jednou z noviniek je školenie 
trénerov SFZ Grassroots Leader. 
Prebieha online formou a je do-
stupné pre všetkých nad 18 rokov. 
Trénerom, hlavne rodičom a uči-
teľom, tak poskytujeme základnú 
úroveň vzdelávania o správnej vý-
chove a práci s deťmi do 11 rokov. 
Za rok evidujeme vyše šesťsto 

Ján Letko, vedúci IT oddelenia Slovenské-
ho futbalového zväzu.

Medzev je futbalovým divom východu
Lídrov �ahajú ukrajinský drahokam èi syn �éfa klubu.

Na čele IV. ligy VsFZ 
je MFK Spartak Medzev. 
Menej znalí by sa len 
opýtali – kto? No aj tí, 
ktorí partiu okolo exligistu 

Martina Juhara dobre poznajú, jesennému 
príbehu s údivom tlieskajú.

Pätnásť zápasov bez prehry a skóre 48:
10. Nie, ľudia v bezmála päťtisícovom 
mestečku nesnívajú. Toto je skutočnosť. 
Medzev robí dieru do futbalového vý-
chodu. Prekonal očakávania a roztrhal 
prognózy. Ošiaľ však nie je dielom 
náhody ani spleťou pár šťastných oka-
mihov. „Za skvelým prvým miestom po 
jesennej časti vidím fungujúci trojuholník 
hráči, tréner, funkcionári. Je pravda, že 
pri našom amatérskom fungovaní sa 
vyskytli aj nedostatky, či už malé alebo, 
bohužiaľ, aj väčšie. Nakoniec to však 
dopadlo na jednotku. Pilierom úspechu 
bolo letné doplnenie kádra, ktorý už bol 
kvalitný aj predtým,“ hovorí šéf klubu 
Maroš Čierny.

Keby existoval zoznam top nedocene-
ných hráčov na našich trávnikoch, určite 
tam nájdete meno Jevgenij Kovalenko. 
Spoluhráči mu hovoria „Žeka“, súperi 
mu hovoria postrach. Ofenzívny talizman 
Medzeva dal trinásť gólov a mnohé ďal-
šie pripravil. „Čudujem sa, že stále hrá tu. 
Určite by sa nestratil ani vo vyššej súťaži. 
Je to rozdielový hráč. Nielen strieľaním 
gólov, ale finálnymi prihrávkami. Treba 

Bývalý prezident SR a medzevský rodák Rudolf 
Schuster pozval futbalistov Spartaka po spanilej 
jazde v Slovnaft cupe na známu drienkovicu.

oceniť skvelú prácu trénera Tomáša Dan-
ka, ktorý Kovalenkovi našiel ideálny post 
a vyskladal okolo neho hráčov tak, aby 
všetko klapalo ako jedna mašina,“ chváli 
ťahúňa predseda Spartaka.

Šéf si vychoval šéfa. Áno, Medzev je 
tím paradoxov. „Boss“ MFK Maroš Čier-
ny riadi chod klubu a jeho syn, brankár 
Erik, s kapitánskou páskou kabínu. Otec 
môže byť hrdý, veď 33-ročný strážca 
svätyne inkasoval dosiaľ len desaťkrát: 
„Erik dlhodobo chytá spoľahlivo. Túto 
jeseň ale celé mužstvo hralo smerom do-

zadu zodpovedne a výsledkom 
je najmenej inkasovaných gólov 
v súťaži. Nie je jednoduché mať 
syna v mužstve a určite ani pre 
neho to nie je ľahké, lebo pri 
každej chybičke smerujú pohľa-
dy kritikov na nás oboch. Za tie 
roky to už beriem s nadhľadom. 
Paradoxom je, že kvôli práci ne-
stíhal tréningy a keďže už býva 
v Košiciach, tak po posune času trénoval 
s Lokomotívou.“

Maroš Čierny po polovici sezóny zo-
stáva nohami na zemi. Vraví, že zajace 
sa počítajú až na konci honu: „Pre nás 
je obrovská česť držať krok s obrov-
skými favoritmi Lokomotívou Košice a 
Popradom. Naďalej chceme predvádzať 
útočný futbal a baviť samých seba i divá-
kov. Nechceme tlak ohľadom výsledkov. 
Tomáš Pospíchal povedal, že futbal nemá 
logiku. Ak by ale náhodou motyka vy-
strelila, potom by bola na stole otázka pre 
veľa kompetentných okolo medzevského 
futbalu.“

Ak za sebou necháte desať väčších 
miest či obcí, je to dôvod na úsmev. 

„Pre naše malé mestečko je veľká česť, 
že môže hrať najvyššiu regionálnu súťaž 
a súperiť s väčšími mestami a klubmi 
s oveľa väčšími rozpočtami. Sám som 
zvedavý, dokedy ešte naša malá partia 
bude ťahať túto futbalovú káru. Je otázka, 
dokedy budú medzevskí rodáci prispievať 
zo svojich firiem sponzorskými príspev-
kami. Legislatíva štátu nie je naklonená 
sponzorom športu všeobecne a šport za-
ujíma politikov tak mesiac pred voľbami. 
Príspevky od samosprávy sú gro fungova-
nia športu v malých mestách a dedinách. 
Tiež to ale závisí od viacerých okolností. 
S amatérskym športom to do budúcnosti 
nevidím ružovo,“ dodáva jedna z hlav-
ných postáv inšpiratívnej ságy.

Brankár Erik Èierny je kapitánom mu�stva.

Maro� Èierny s prezidentom SFZ Jánom Kováèikom.

Inter sa bez Bratislavy nepohne
Jesenní majstri BFZ majú 435 hráèov.

M a j s t r o v s t v á 
Bratislavského fut-
balového zväzu boli 
na jeseň záležitos-
ťou Interu Bratisla-

va. Zaznamenal trinásť víťazstiev 
a dve remízy. Druhý Tomášov má 
o desať bodov menej. Vyzerá to na 
rýchly návrat tradičného klubu do 
tretej ligy.

„Máme kvalitný káder s hráčmi 
so skúsenosťami z vyšších súťaží. 
Sú vhodne doplnení mladými 
perspektívnymi hráčmi. Niekedy 
však kvalita tímu nestačí, preto 
som rád, že trénerské trio Andrej 
Štellár, Miroslav Mentel a hrajúci 
asistent Juraj Piroska dokázali 

vo väčšine zápasov motivovať 
káder ku kvalitnej a dominantnej 
hre. Pokiaľ chceme uvažovať o 
postupnom prebojovaní sa do 
celoslovenských súťaží, musíme 
sa najskôr stabilizovať v tretej 
lige,“ vyjadril sa majiteľ klubu 
Ján Palenčár.

Inter Bratislava vlastní od 
marca 2021. „Najdôležitejšie 
bolo vysporiadať sa so záväzkami 
klubu, ktoré vznikli v predchádza-
júcich obdobiach. Bolo podstatné 
zmeniť športovú stratégiu klubu 
tak, aby tréningový a výchovný 
proces reflektoval na súčasné 
trendy a poznatky v modernom 
futbale. Som veľmi hrdý, že sa 

BARMO�: TENTO KLUB SI ZASLÚ�I INÝ PRÍSTUP

Prezidenta klubu Jozefa Barmo�a 
te�ia jesenné výsledky, ale 
trápia ho starosti s návratom do 
Bratislavy. �Pred 14 rokmi sme 
opustili Pasienky, absolvoval som 
mnoho stretnutí so zástupcami 
mesta, �ia3⁄4, bez konkrétneho 
rie�enia. Nedoká�em pochopi�, 
�e Bratislava pri�la o pribli�ne 45 

futbalových ihrísk, ktoré sa preme-
nili na obchody a ïal�iu výstavbu. 
Pova�ujem priam za poburujúce, 
aby sa nena�lo rie�enie pre taký 
klub s takou �irokou základòou 
detí. Historicky si Inter zaslú�i iný 
prístup. Verím, �e v blízkej dobe sa 
3⁄4ady pohnú a nájdeme rie�enie,� 
povedal Barmo�.

5 562 tímov
52 895 zápasov
71 398 �ltých kariet
3 601 èervených kariet
275 737 gólov

634 055 € èlen. poplatky
25 991 rozhodnutí 
komisií
4 028 trénerov
3 721 343 divákov

mi podarilo stabilizovať Inter 
po finančnej, personálnej a tech-
nicko-materiálnej stránke. Opäť 
sme kvalitný rodinný klub, v 
ktorom pôsobia skvelí ľudia. Za 
všetkých vymenujem prezidenta 
klubu Jožka Barmoša, generálne-
ho manažéra Martina Barborku, 
prevádzkového riaditeľa Dušana 

Rafaja či športového riaditeľa 
Štefana Šogora.“

Pod krídlami Interu hrá približ-
ne 435 futbalistov a futbalistiek. 
„Veľmi ma teší, že väčšina 
našich detských kategórií patrí 
medzi najlepšie tímy vo svojich 
súťažiach. Problémom však je, že 
máme iba jedno ‚vlastné‘ ihrisko, 

a to na Drieňovej ulici v rámci dl-
hodobého prenájmu od mesta. Za 
ostatné ihriská platíme komerčné 
nájomné, čo nás ročne stojí viac 
ako 40-tisíc eur,“ povedal Ján 
Palenčár.

Najväčším cieľom klubu je 
návrat do hlavného mesta. Áčko 
nastupuje v Stupave. „Bez do-

máceho štadióna v Bratislave 
nemôžeme plánovať postup do 
vyššej ako tretej ligy. V súčasnosti 
existuje jediný variant, a to štadi-
ón v Ružinove, kde by sme chceli 
hrávať zápasy áčka. Uvidíme, či 
dospejeme k dohode s dotknutý-
mi subjektmi,“ prezradil majiteľ 
Interu.

Jozef Barmo� (v3⁄4avo) a Ján Palenèár, dôle�ití mu�i z vedenia FK Inter Bratislava.



Kysucké Nové Mesto, Makov a 
Čadca. Rivalita je na mieste.

„Za celých 25 rokov sa snažím, 
aby sme na Kysuciach vychádza-
li. Nebolo to tak vždy. Myslím si, 
že aj ja som pričinil o urovnanie 
niektorých vzťahov. Som rád, 
že štvrtú ligu hrá päť kysuckých 
mužstiev, zápasy majú výbornú 
kulisu, na futbale u nás už bolo aj 
750 ľudí,“ rozprával Jozef Grapa.

Krásno nad Kysucou sa môže 
pochváliť tribúnou spĺňajúcou kri-
tériá UEFA, ktorá patrí k najmo-
dernejším na severe Slovenska. 
Tímy radi hrajú aj na umelej tráve 
Tatrana, jedinej v okrese Čadca.

„Na jar plánujeme rekonštruk-
ciu malej umelej trávy s osvetle-
ním, aby aj mládežníci mali viac 
možností na trénovanie. Okolo 
trávnika ideme spraviť tartanovú 
dráhu pre atletiku, tiež zrekon-
štruovať malú tribúnu na štadióne, 
aby sme prilákali viac divákov. 
Pracujeme aj na detskom ihrisku 
pri vstupe do areálu, aby na futbal 
chodili celé rodiny. Tieto projekty 
budú približne miliónovou in-
vestíciou,“ vymenoval primátor 
mesta s 6 563 obyvateľmi.

Historicky dobré Krásno má projekty za milión
Jesenný majster IV. ligy SsFZ sa spolieha na odchovancov.

Prvá polovica 
sezóny majstrov-
stiev Stredosloven-
ského futbalového 
zväzu patrila Krás-

nu nad Kysucou. Z trinástich zá-
pasov desaťkrát vyhralo, tri razy 
remizovalo, nemá žiadnu prehru 
a tabuľku vedie s osembodovým 
náskokom pred Makovom.

„V klube som v rôznych po-
zíciách už 25 rokov, ale takúto 
dobrú jeseň sme nikdy nemali,“ 
prezradil Jozef Grapa, predseda 
TJ Tatran a primátor mesta.

„Za úspechom vždy býva 
trojuholník hráči – tréner – funk-
cionári. Máme hráčske osobnosti, 
veľmi úspešného trénera, ktorého 
ruku je cítiť, máme silné druhé 
polčasy. Kostra kádra je z futba-
listov, ktorí sú v klube od žiakov. 
Vážim si, že nepodľahli lákaniu z 
nižších súťaží za dočasnú odme-

nu,“ netajil Grapa.
Krásno nad Kysucou sa nespo-

lieha len na výborný kolektív, ale 
aj významné individuality. Iba 
päť inkasovaných gólov v tri-
nástich kolách je výsledok dobre 
zvoleného herného systému. Ako 
sa hovorí, útok vyhráva zápasy, 
obrana tituly.

„Je vidno, že hráči majú natré-
nované. Tréner Vladimír Kuťka 
je u nás už tretíkrát, odvádza vý-
bornú prácu. Je skúsený, náročný, 
odborný, avšak aj ľudský. Urobil 
dobrý ťah, nosnému hráčovi Ďu-

ratnému dal do stopérskej dvojice 
Gábora a toto duo si sadlo. Istotu 
cítiť aj na krajoch,“ uviedol prvý 
muž klubu.

Radosť má aj z výkonov bý-
valého druholigového záložníka 
Žiliny B a Komárna Jakuba Krelu. 
„Dohodli sme sa rýchlo. Jeho 
skúsenosti sú neodškriepiteľné. 

Primátor Jozef Grapa a Pavol Staòo, ktorý trénerskú kariéru �tartoval v Krásne nad 
Kysucou.

Ihriská TJ Tatran Krásno nad Kysucou.

BUDUJÚ NOVÉ SÍDLISKO

Jozef Grapa má v Krásne nad Kysucou silnú pozíciu. A nielen preto, 
�e v posledných vo3⁄4bách nemal protikandidáta.

�Dlhodobá dôvera je pote�ite3⁄4ná, ale v�dy ju treba vyvá�i� výsledkami 
a tvrdou prácou a nielen okolo �portu, ale celkovo. Na�e mesto je 
lídrom v zháòaní mimorozpoètových zdrojov, cezhranièných a �tátnych. 
Keï som pri�iel do funkcie, chýbali základy, boli sme väè�ia obec. 
Dobre mi padne, keï 3⁄4udia, ktorí v meste dlho neboli, po èase prídu, 
v�imnú si zmeny a pochvália na�u prácu. Sme mladé mesto a chceme 
by� aj moderné mesto,� vyhlásil primátor. 

Zamestnáva ho nové sídlisko, kde chcú budúci rok postavi� ïal�ích 
70 nájomných bytov, materskú �kolu, detské a multifunkèné ihrisko.

�Zamera� sa treba aj na ekológiu, odovzdali sme zberný dvor, dokú-
pili auto. Budujeme uzatvorené sídlisko aj s materskou �kolou, taktie� 
komunitné záhrady, obyvatelia budú ma� na jednom mieste v�etko, tak 
to funguje v zahranièí. V�etky tieto projekty sú o filozofii, aby mladá 
rodina mala v�etky podmienky pre výchovu detí a sebarealizáciu a tie�, 
aby mesto pripravilo v�etko podmienky pre seniorov, ktorí budovali 
na�e Krásno,� dokonèil Jozef Grapa.

Vhodne doplnil stredovú os. Ve-
rím, že tu ostane spokojný. Naša 
filozofia je však taká, že ak o 
našich hráčov prejaví seriózny 
záujem mužstvo z vyšších sú-
ťaží, hľadáme možnosti, ako im 
pomôcť, aby sa posunuli ďalej,“ 
povedal Jozef Grapa.

Klub v roku 2025 oslávi sto-
ročnicu. Pohár stredoslovenského 
majstra i postup do tretej ligy by 
boli pekné predčasné darčeky.

„Uvidíme, čo na jar. V zime 
budeme mať čas na zamyslenie o 
tom, koho vieme osloviť, aby nám 
pomohol s financovaním futbalu a 
či vôbec by sme dokázali vykryť 
zvýšené nároky tretej ligy. Po 
technickej stránke by to problém 
nebol, no šport závisí od financií a 
tie v kluboch ako našom zabezpe-
čujú hlavne fanatici.“

V Krásne nad Kysucou už vy-
rástli aj takí futbalisti ako Kinier, 
Štrba a Pecko. Odchovancov 
úspešne zapája do A-tímu aj v 
dnešných časoch.

„Práca s mládežou je v týchto 
súťažiach ekonomicky náročná. 
Veľa mužstiev si zvolilo ľahšiu 
cestu a hráčov prepláca. Prestu-
pový poriadok nahráva skôr kúpe 
a obchodovaniu s hráčmi než ich 
výchove. Bolo mi ľúto, keď nebo-
li kvóty a súper prišiel s deviatimi 
hráčmi zo Srbska... Dospelý fut-
bal robíme na tejto úrovni preto, 
aby sme mladým ukázali, kam sa 
môžu posunúť. Dali sme dokopy 
kvalitných trénerov,“ prezradil 
skúsený činovník.

Jeho klub má v regióne kvalit-
nú konkurenciu. Najvyššiu regi-
onálnu súťaž hrajú tiež Staškov, 

PREDSTAVUJEME JESENNÝ MAJSTER IV. LIGY STRED - TJ TATRAN KRÁSNO NAD KYSUCOU

Jozef Grapa - primátor mesta Krásno nad Kysucou, Ján Kováèik - predseda SFZ, 
Stanislav �pila - predseda ObFZ Kysúc.

Akadémia mláde�e Krásno nad Kysucou.

Z3⁄4ava Zdeno �trba, Jozef Grapa, Ján Kováèik, Stanislav �pila a Peter Dedík.

A-mu�stvo TJ Tatran Krásno nad Kysucou na archívnej fotografii po stretnutí s M�K �ilina.



nedokázali držať krok.“
Kto aj pred touto sezónou Leho-

tu pod Vtáčnikom odpísal, opäť sa 
mýlil. Nováčik atakuje špicu tiež 
v republikovej súťaži. Spokojnosť 
vládne s výsledkami i herným 
prejavom. Šepká sa o ďalšom 
postupovom zázraku? „Cieľom 
nášho klubu je skôr stabilizovať a 
adaptovať sa v tretej lige. Ako no-
váčik nelietame v oblakoch, stred 
tabuľky je dobrý odrazový mostík 
do budúcnosti. Treba si uvedomiť, 
že druhá liga je obrovský skok. 
Je ju náročné zabezpečiť aj z po-
hľadu infraštruktúry a rozpočtu,“ 
odvetil skúsený funkcionár.

Tretia liga na dedine? Bez 
silných sponzorov priam sci-fi. 
Vníma to tak i Martin Dvonč: 
„Šport na takejto úrovni sa nedá 
robiť bez podpory obce, ktorá sa 
nám snaží maximálne pomáhať, 
hlavne čo sa týka mládeže. Máme 

sedem mládežníckych družstiev, 
približne stopäťdesiat detí, kto-
rým sa venuje dvanásť trénerov 
s cieľom vychovať čo najviac od-
chovancov. Okrem obce rozpočet 
klubu dopĺňajú sponzori.“

Žezlo nad hornonitrianskym 
futbalom bolo aspoň nateraz 
uchmatnuté 43-tisícovému mestu. 
Medzi dvoma Baníkmi však pod-
ľa Martina Dvonča nevraživosť 
nie je: „Prievidza má obrovskú 
históriu, píše svoj vlastný príbeh 
a Lehota pod Vtáčnikom takisto. 
Keď boli oba celky v jednej súťa-
ži, prirodzená rivalita tam bola, no 
nateraz, čo sa mužských kategórií 
týka, sú vzťahy konsolidované.“ 
Zvedavci sa určite pýtajú aj na 
možnú budúcu fúziu. „Takéto 
niečo je výlučne v kompetencii 
ľudí, ktorí rozhodujú o budúcnosti 
klubu. V minulosti možnosť bola, 
no k dohode neprišlo. Vzťahy 

medzi tými, ktorí riadia kluby, ale 
ostali korektné – a to je základ. 
Do budúcnosti nemusí byť nič 
nereálne.“

Martin Dvonč je pri futbale len 
šesť rokov a v štyroch z nich sa 
mu podarilo dotiahnuť klub do 
vyššej súťaže. Mohli by sme žar-
tovať, že sa stáva akoby závislý na 
postupoch.

„Dalo by sa povedať, že mám 
pomerne vysokú úspešnosť. Treba 
ale zdôrazniť, že to nikdy nebolo 
len o mne, ale aj o mnohých ľu-
ďoch, ktorí mi boli nápomocní. 
Bez nich by to naozaj nešlo. Fut-
bal na amatérskej úrovni je veľmi 
náročný. Má svoje špecifiká a nie 
je jednoduché sa presadiť, tobôž 
dosiahnuť nejaký výsledok, s kto-
rým sa bude spájať vaše meno,“ 
dodal rodák z obce Hradište, 
ktorý píše históriu s Lehotou pod 
Vtáčnikom.

Tre�oligová kométa má magnet na postupy
Len dve z takmer tritisíc dedín sú lep�ie ne� Lehota pod Vtáènikom.

Nielen na Slo-
vensku sa niektoré 
ambiciózne kluby 
roky zaseknú v 
jednej súťaží a 

nedarí sa im preskočiť pomysel-
nú bariéru. Pýtajú sa sami seba, 
čo robia zle a hľadajú recept na 
postup. Pri hone za ním by mohli 
nahliadnuť do futbalovej kuchyne 
OFK Baník Lehota pod Vtáčni-
kom. O rozprávkovom príbehu 
nováčika tretej ligy sme sa roz-
právali s jedným z jeho tvorcov, 
manažérom Martinom Dvončom.

Vedeli ste, že Trnava v tomto 
ročníku vonku prehrávala len na 
troch slovenských ihriskách? Bolo 
to v Trenčíne, Podbrezovej a v 
Prievidzi, kde Spartak zahnala do 
kúta Lehota pod Vtáčnikom. Out-
sider prvoligistu nevyradil, no po 
prehre 1:2 nemusel vešať hlavu.

„V prvom rade ďakujem 
ľuďom, ktorí si aj napriek času 
výkopu súboja našli cestu na 
štadión. A tí, ktorí kritizovali 
rozhodnutie hrať v Prievidzi, teraz 
musia uznať, že to bolo správne. 
Na náš štadión by sa nikdy taká 
návšteva nezmestila, pričom klub 
by bol stratový aj z pohľadu zisku. 
A zápas? Boli sme dôstojným sú-
perom. Veľmi nám pomohol rých-
ly gól Filipa Škrteľa a udržanie 
nerozhodného stavu do polčasu. 

Konečný výsledok treba vnímať 
ako objektívny fakt. Náš prípadný 
skalp Trnavy by nepomohol niko-
mu, tobôž nie slovenskému futba-
lu,“ zhodnotil Martin Dvonč.

V krajine máme takmer tritisíc 
dedín a len dve z nich hrajú podľa 
jesenných tabuliek lepší futbal 
ako Lehota pod Vtáčnikom. Ta-
kéto štatistiky hrejú pri srdci aj 
manažéra klubu: „Popravde, toto 
som netušil. Je to naozaj veľká 
poklona. Znie to priam neuveri-
teľne. Keď budú tieto riadky čítať 
najväčší kritici, tak si to snáď 
konečne uvedomia (úsmev). 
Treba ale zdôrazniť, že dostať sa 
nejakú úroveň je naozaj náročné, 
no ďaleko náročnejšie je na nej 
zotrvať. Nie je jednoduché držať 
krok s ostatnými a každé jedno za-

Mana�ér OFK Baník Lehota pod Vtáèni-
kom Martin Dvonè.

V Lehote pod Vtáènikom si v posledných rokoch zopakovali postupové oslavy.

váhanie či nesprávne rozhodnutie 
môže s klubom zamávať.“

„Malý“ sa medzi „veľkých“ 
predral aj vďaka nástupu trénera 
Igora Slezáka a jeho filozofii. 
„Jeho príchod bol kľúčový. A tiež 
aj vstup ambicióznych ľudí, ktorí 
klub začali finančne podporovať. 
Naskytli sa nám úplne nové mož-
nosti. Prišli kvalitní hráči a vy-
tvoril sa silný tímový duch. Ako 
rozhodujúca sa ukázala aj šírka 
kádra,“ vysvetlil Martin Dvonč.

Kde konkurenti v posledných 
ročníkoch zaváhali, tam Lehota 
pod Vtáčnikom dominovala. 
„Bolo to o hernom rukopise, kto-
rý sa tímu podarilo vsugerovať. 
Ani tímy, ktoré boli z pohľadu 
individuálnej kvality na rovnakej 
úrovni, s nami v dlhodobej súťaži 

PREDSTAVUJEME OBLASTNÝ FUTBALOVÝ ZVÄZ PRIEVIDZA

Továreò na reprezentantov je pýchou regiónu

Ako nájsť nového Hancka, 
Kucku, Vavra, Hrošovského či 
Škrtela? Na prievidzskom zväze 
v hľadaní pokladov nezaháľajú. 
Kluby priamo podporujú (a nie-
len loptami do každého žiacke-
ho tímu), neúnavne 
organizujú halovú 
sezónu i letné turnaje, 
na ktorých si v kate-
góriách U9 a U11 v 
lete zahrali vyše štyri 
stovky mladíkov.

Viac aj o oddaných 
ľuďoch  či infraštruktúre na fut-
balových dedinách hornej Nitry 
v rozhovore s Antonom Lacom, 
predsedom ObFZ Prievidza.

Lehota pod Vtáčnikom po-
stúpila do tretej ligy, Prievidza 
do štvrtej, projekt Fortuna liga 
na dedine prilákal do Veľkých 
Uheriec na derby s Partizán-
skym až 1 600 divákov. Aké boli 
z vášho pohľadu najvýznamnej-
šie momenty futbalu na hornej 
Nitre za rok 2023?

Účinkovanie Lehoty pod 
Vtáčnikom v Slovnaft Cupe a jej 
pohárový zápas proti Trnave. Na 
štadión v Prievidzi prišlo 4 216 

divákov. Táto návšteva ukázala, 
že horná Nitra je futbalová a baží 
po kvalitnom futbale.

Môžu Lehota pod Vtáčnikom 
alebo Prievidza zmierniť už 

trinásťročné čakanie 
na aspoň druhú ligu 
v regióne?

Lehota pod Vtáčni-
kom dosiahla úspechy 
na základe angažova-
nia skúsených hráčov, 
ktorí predvádzajú 

kvalitný futbal a sú motiváciou 
pre mladých. Prievidza začala 
stavať na svojich odchovancoch 
doplnenými dvoma skúsenými 
hráčmi, čo v súčasnosti postačuje 
na najvyššiu regionálnu súťaž. 
Do budúcna doplnenie skúsenými 
hráčmi môže byť dostačujúce na 
návrat do II. ligy. Prievidza má 
veľkú výhodu vo vybudovanej 
infraštruktúre štadióna, ktorý by 
s minimálnymi úpravami vyho-
voval aj najvyššej republikovej 
súťaži.

Aké je to viesť ObFZ Prievi-
dza, jeden z najväčších oblast-
ných zväzov na Slovensku?

Je to o radostiach aj starostiach, 
ale predovšetkým o vzájomnej 
úcte a tímovej spolupráci s členmi 
Výkonného výboru, s predsedami 
odborných komisií a sekretárom 
zväzu. Snažíme sa vytvárať 
servis klubovým funkcionárom, 
ktorí momentálne v súťažiach 
ObFZ Prievidza fungujú v šesť-
desiatich kluboch dospelých a 
predovšetkým v úžasnom počte 
mládežníckych tímov, ktorých 
je v súťažiach ObFZ Prievidza 
110. Oproti minulej sezóne nám v 
oblasti pribudlo až jedenásť muž-
ských a mládežníckych družstiev, 
čo je výsledkom zanietenosti fut-
balových nadšencov, ktorí obetujú 
vlastný čas. Teší ma, že práca s 
najmenšími sa v kluboch postup-

Najväè�ia futbalová oblas� je prievidzská! Mo�no aj tak si èoskoro 
budú nôti� na hornej Nitre. Tento oblastný futbalový zväz má u� teraz 
takmer najviac èlenov na Slovensku a stále rastie. Práca s mláde�ou 
sa vypláca a ïakovný list by mohol posla� aj tréner reprezentácie 
Calzona. Veï dohromady a� 2 333 minút mu v úspe�nej kvalifikácii 
odbehalo kvarteto produktov z liahne ObFZ Prievidza.

VEDENIE OBFZ PRIEVIDZA

Predseda: Anton Laco
Podpredsedovia: Jozef Mi�ák

Patrik Moj�i�
Èlenovia: Andrej Grolmus

Ján Martina
Juraj Kli�an
Milo� Ga�paroviè
Juraj Trgyòa
Martin Marko

Sekretár: Ján Balá�

Anton Laco � predseda Oblastného futbalového zväzu Prievidza.

ne rozrastá. Veľmi nápomocní sú 
aj rodičia.

Podarilo sa v kluboch ObFZ 
Prievidza aj zlepšiť infraštruk-
túru na základe podpory Slo-
venského futbalového zväzu?

Za každé euro na podporu 
amatérskych klubov patrí vedeniu 
SFZ na čele s prezidentom Jánom 
Kováčikom veľké poďakovanie. 
Pevne verím, že financie použité 
na infraštruktúru, ktorú využíva 
hlavne mládež, sa v budúcnosti 
vrátia a možno z trávnikov ObFZ 
Prievidza vybehnú do sveta ďalší 
nasledovníci Martina Škrtela, Ju-
raja Kucku, Patrika Hrošovského, 
Denisa Vavra a Dávida Hancka. 
Takisto si vážime spoluprácu so 
ZsFZ pod vedením Petra Ková-
ča, finančné prostriedky zväzu 
na organizáciu zimných turnajov 
prinášajú radosť našim mladým 
futbalistom i celej komunite.

Aké ciele si v ObFZ Prievidza 
kladiete?

Dlhodobý cieľ je nábor mla-
dých adeptov na funkciu rozhod-
cu. Chceme vzbudiť väčší záujem 
o futbal u chlapcov, ktorí končia v 
kategórii U15, nech plynulo pre-
jdú do U19. Čo sa týka dorastu, 

chceme stabilizovať počet tímov, 
v tejto kategórii pripravujeme aj 
formát zimnej ligy a uvažujeme 
nad superpohárom, v ktorom by 
sa stretlo najlepšie umiestnené 
mužstvo zo štvrtej ligy s víťazom 
piatej. Cieľom je tiež organizácia 
školení a seminárov trénerov, aby 
si zvyšovali svoju kvalifikáciu a 
odbornosť, čo sa potom prenesie 
do tréningového procesu a úrovne 
futbalu v ObFZ Prievidza.

Aký je váš odkaz pre srd-
ciarov, ktorí robia futbal na 
dedinách?

Futbal na dedinách robia 
oddaní ľudia, ktorí by preň spra-
vili aj nemožné, vedia sa tešiť z 
úspechov a nedajú sa odradiť ne-
úspechmi. Sme radi, že takýchto 
ľudí máme aj v ObFZ Prievidza. 
Snažíme sa im poďakovať formou 
ocenení pri životných jubileách a 
povzbudiť ich v nedocenenej prá-
ci v prospech futbalu v ich obci a 
celej oblasti.



Oblastný futbalový zväz Prievidza 
patrí k najväè�ím na Slovensku

Futbalová asociácia z hornej 
Nitry je jednou z najväčších na 
Slovensku v rámci svojej úrovne. 
Pod tamojší Oblastný futbalový 
zväz spadajú okresy Prievid-
za, Partizánske a Bánovce nad 
Bebravou.

Traja lídri bez prehry
Zväz v súčasnosti organizuje 

štyri ligové súťaže. Najnižšia sa 
odohráva iba v okolí Partizánske-
ho a Bánoviec. Prievidzský okres 
tiež zaznamenal anomáliu v podo-
be úbytku klubov, čo je, bohužiaľ, 
častý obraz amatérskeho športu. 
Posledná liga mala ešte v sezóne 
2016/2017 jedenásť účastníkov, 
dnes už neexistuje. Zostávajúce 
mužstvá v súčasnosti dopĺňajú 
VIII. ligu svojho okresu.

Jesenní majstri všetkých súťaží 
môžu byť spokojní, väčšina z nich 
ani raz nestratila všetky body. Lí-
der jedinej IX. ligy v regióne hor-
nej Nitry je TJ Slovan Návojovce, 
zaznamenal len tri remízy.

O súťaž vyššie je priebežne 
najlepším FK Veľké Bielice len 
s jedinou prehrou. Dediny v okolí 
Prievidze však svoje bilancie 
vyšperkovali ešte viac. Tamojšiu 
VIII. ligu vedie iba s dvomi neroz-
hodnými výsledkami FK Hajskala 
Ráztočno. Do rodnej obce sa vrá-
tila veľká osobnosť slovenského i 
európskeho futbalu Martin Škrtel. 
S číslom 37 rozdáva skúsenosti 
amatérskym spoluhráčom a jeho 
tím vedie tabuľku so sedembo-
dovým náskokom. Škrtelova 
premiéra spôsobila v Ráztočne 
ošiaľ. Vlani v auguste na zápas s 
Chrenovcom-Brusno (5:4) zavíta-
lo 1 700 divákov.

Najvyššia súťaž Oblastného 
futbalového zväzu Prievidza 
– VII. liga – združuje najlepšie 
kluby zo všetkých troch okresov. 
Aj jej líder sa zaobišiel bez po-
rážky. Na čele figuruje TJ Slovan 
Podhradie, ktorý oficiálne pôsobí 
ako B-mužstvo susednej Lehoty 
pod Vtáčnikom. Podľa trénera 
Petra Roháča za to vďačí veľkej 
futbalovej kvalite. Napríklad 
kapitánom Podhradia je bývalý 
mládežnícky reprezentant a hráč 
FC Nitra René Kotrík.

„Samozrejme, nejde to bez 
dobrej partie, preto sa nám 

momentálne darí. Boli aj budú 
zápasy, kedy to nejde podľa plánu 
a predstáv, ale vtedy sa ukáže, že 
naše mužstvo nie je o jednotlivco-
vi a dokáže ho vždy potiahnuť iný 
hráč,“ povedal kormidelník tímu 
z malebnej obce, ktorá nemá ani 
300 obyvateľov.

Predovšetkým v uplynulom 
ročníku nastupovali za Slovan aj 
šikovní dorastenci z OFK Baník 
Lehota pod Vtáčnikom. V júno-
vom finále Pohára ObFZ Prievid-
za stál medzi troma žrďami vtedy 
len 16-ročný Jakub Gabaš. V 
záverečnom rozstrele zneškodnil 
dve penalty a pomohol Podhradiu 
poraziť Nitrianske Pravno 2:1.

Aj to svedčí o tom, že Leho-
ťania sa posúvajú vo výchove 
mládeže. „Chlapci sa u nás dobre 
zapájali medzi mužov a výborne 
sa dopĺňali skúsenosti s ich dra-
vosťou,“ opísal Roháč kombiná-
ciu mladých pušiek so staršími 
harcovníkmi.

Mláde� � budúcnos� futbalu
Oblastný futbalový zväz 

Prievidza organizuje päť mládež-
níckych súťaží. Mladí futbaloví 
nadšenci si môžu zahrať v kate-
góriách mladšej a staršej príprav-
ky, mladších a starších žiakov i 
dorastu, kde pôsobia hráči do 19 
rokov.

Od roku 2019 funguje aj liga 
kategórie U13, dnes v nej pôsobí 
desať družstiev. Hoci najväčšiu 
mládežnícku základňu má tradič-
ná Prievidza, zaostávať nechce 
ani Lehota pod Vtáčnikom. Pred 
tromi rokmi hral jej dorast v ob-
lastnej súťaži, no v lete sa klub 
popasoval s náročnou úlohou a 
vytvoril aj mladšiu dorasteneckú 
kategóriu. Obe prihlásil do III. 
ligy.

Podľa súčasného trénera Juraja 
Orsága to bola tvrdá práca: „Na 
začiatku to bol masaker, disciplína 
bola na bode mrazu. S trénerom 
Mariánom Štrbákom (bývalý pro-
fesionálny hráč, pozn. red.) sme 
do toho dali energiu a postupne 
pribúdalo viac chalanov.“

Keď sa káder rozšíril, prihlásili 
sa do piatej ligy. Následne, keď 
boli Orságovi zverenci aj fyzic-
ky lepšie pripravení, rozhodli sa 
vyskúšať štvrtú najvyššiu súťaž. 

Mlad�í �iaci �K VEGUM Dolné Vestenice na medzinárodnom turnaji v Krakove.

„Boli tam veľmi kvalitné muž-
stvá, ešte tri kolá pred koncom 
sme bojovali o titul. Na tento 
kolektív veľmi rád spomínam. 
Chalani boli skromní a pracovití, 
aj keď im občas stúpla sláva do 
hlavy, vždy sme to dali na správnu 
mieru,“ vyzdvihol solídne výsled-
ky z posledného ročníka.

„Teraz v lete sme mali 28 
chalanov a pred nami ťažké roz-
hodnutie, čo spraviť. Nakoniec 
sme sa dali do boja a prihlásili 
mužstvá U17 a U19 do tretej ligy. 
Myslím si, že momentálne klub 
zbiera ovocie, pretože pred pia-
timi rokmi začal robiť poriadne s 
mládežou a nie len naoko,“ obzrel 
sa za nedávnou minulosťou, počas 
ktorej urobil OFK Baník veľký 
krok vpred.

Aby niečo takéto fungovalo, 
záleží podľa Juraja Orsága na 

množstve aspektov ako zázemie 
klubu či kvalita trénerov. „Osobne 
mám veľké šťastie na asistentov, v 
minulosti Maja Štrbáka, teraz To-
máša Kohúta. Recept je tvrdá prá-
ca, aby chalani cítili od trénerov 
energiu a kvalitný tréning. Ako 
trénujete, tak aj hráte,“ prezradil 
filozofiu. „Futbal však upadá 
a niekedy až slepo verím, že 
pozitívnymi príkladmi ukážeme 
ľuďom, že sa to dá robiť, aj keď 
je to extrémne ťažké,“ doplnil na 
margo výchovy detí.

Mladíci z Lehoty dostávali 
predovšetkým v minulej sezóne 
priestor v spomínanom Podhradí, 
vzdialenom tri kilometre. Boli 
to ich počiatočné skúsenosti s 
dospelým futbalom. Niektorí z 
nich svoje premiéry zvládli na 
výbornú. „Myslím si, že im to 
veľmi pomáhalo zvyknúť si na fy-
zickosť, lebo mužský futbal je po 
tejto stránke úplne inde ako mlá-
dežnícky,“ zdôraznil Juraj Orság. 
„V tomto smere patrí klobúk dole 
pred trénerom Peťom Roháčom. 
Nepozeral sa len na výsledok, 
ale chalanom ten priestor dal, čo 
im veľmi pomáhalo. Pri tomto je 
najdôležitejšia psychická stránka, 
aby si chalani uvedomili, že je to 
pre nich a mali ľahší prechod do 
mužskej kategórie.“

Orság tiež ozrejmil jeden z 
dôvodov, prečo jeho zverenci 
dostávajú v susednej obci menej 
priestoru ako vlani: „Mrzí ma to, 
ale je to vinou zranení. V tejto 

sezóne ich máme strašne veľa a 
tým pádom môže chodiť menej 
hráčov.“

Na vyššej úrovni pracujú s 
mládežou aj v ŠK VEGUM Dolné 
Vestenice. „Gumári“ postúpili v 
roku 2018 do krajských súťaží. 
Neskôr prišli nezhody obce s 
vtedajším vedením klubu, ktoré 
abdikovalo a spolu s ním odišla aj 
časť financií, čo sa prejavilo i na 
odchode hráčov. Pokles vyústil až 
do zostupu do najvyššej oblastnej 
súťaže.

Či sa Dolné Vestenice chys-
tajú na vzostup, nám načrtol 
manažér klubu Samuel Ďuriš. „Z 
historického hľadiska nám to aj 
prináleží. Areál na to pripravený 
je, čo je krásne dedičstvo z čias na 
prelome tisícročí,“ ohliadol sa za 
treťoligovou minulosťou.

Späť do regionálnych líg sa 

vrátiť chcú, nie však za každú 
cenu, ale v dlhodobom horizonte. 
„Ak nezabezpečíme dostatočný 
rozpočet, vyššie ako na súčasnú 
VII. ligu sa len ťažko môžeme po-
zerať. Musí tu byť aj spoločenský 
dopyt po niečom takom. Naposle-
dy sme pohoreli,“ upozornil.

Je tu však dobrý dôvod, prečo 
sa posunúť o pár úrovní vyššie. 
„Máme totiž niekoľko veľmi ná-
dejných odchovancov. Keby im 
nevyšli najvyššie futbalové méty, 
mohli by nájsť perfektné miesto 
doma, kde ale musí byť adekvátne 
vysoká súťaž,“ dodal.

Domácich futbalistov však ak-
tívne zapájajú do A-mužstva, čo 
sa stretlo s pozitívnym ohlasom 
u fanúšikov. Vegum má v 24-člen-
nom kádri až 14 odchovancov. „S 
niektorými sme konečne urovnali 
vzťahy, iným zase viac zapasovala 
táto súťaž. Každopádne je to cesta. 
Uspieť na dedine, kde sa výrazne 
opierate o partnerstvo s obcou, to 
asi nepôjde bez dostatočného po-
čtu domácich hráčov. Na nich sa 
pýtajú občania, chodia ich sledo-
vať susedia či rodinní príslušníci. 
Tento základ potom treba doplniť 
o kvalitných hráčov z okolia, na 
ktorých sú však kladené aj vyššie 
nároky,“ ozrejmil zmýšľanie ve-
denia Dolných Vesteníc.

Prácu s mládežou sa v horizon-
te minimálne posledných piatich 
až siedmich rokov neboja ozna-
čiť za úspešnú. Z tohto obdobia 
majú dvoch hráčov v najvyšších 

slovenských akadémiách, dvaja 
sú v mládeži v Prievidzi, ôsmi 
v Partizánskom a jedno dievča v 
Topoľčanoch. Mladší žiaci vyh-
rali ligu, teraz obhájili jesenného 
majstra. Prípravka v lete prekva-
pila bronzom na celoregionálnom 
turnaji, pravidelne majú dvoch 
až štyroch hráčov vo výberoch 
oblastného zväzu. Za tri roky tiež 
zorganizovali štyri mládežnícke 
turnaje a každoročne do klubu 
pribudne približne päť-šesť no-
vých detí.

„Samozrejme, určite sa konku-
renčným klubom darí ešte viac, 
ale pozrime sa, akú máme polohu. 
V našom najbližšom okolí nie je 
žiadna mládež. Nedokážeme sa 
príliš spájať s nejakými ‚susedmi‘ 
pretože deti vôbec nemajú. Tých 
čo chcú, musíme buď nájsť, alebo 
prilákať kvalitnou prácou a pod-
mienkami na rozvoj,“ ozrejmil 
náročnosť udržiavania mládeže.

Mladší žiaci pôsobia iba v ob-
lastnej súťaži. Napriek tomu sa 
tento rok zúčastnili medzinárod-
ného turnaja v poľskom Krakove. 
Hoci to je na dedinské pomery 
nezvyčajné, manažér Samuel 
Ďuriš v tom vidí pridanú hodnotu 
pri výchove. „Rodičov je ťažšie 
presvedčiť, že dieťa sa dostane 
do najvyššej súťaže cez Dolné 
Vestenice, aj keď to tu tak trochu 
nedávno už bolo. Medzinárodné 
turnaje preto majú ukázať akúsi 
pridanú hodnotu. V mestách je to 
už aj na Slovensku pomerne bež-
né, na dedinách, ktoré hrajú len v 
okrese, skôr nie. O to krajšie preto 
vyznieva ten fakt, že naposledy v 
Poľsku sme bojovali o medailu. V 
našej filozofii však máme to, aby 
každý rok aspoň jedno z našich 
mládežníckych mužstiev absolvo-
valo turnaj niekde za hranicami,“ 
uzavrel debatu predstavením jas-
ných ambícií.

�a�ko udr�ate3⁄4ná mláde�
Len osem minút od Dolných 

Vesteníc ležia Nitrianske Sučany, 

kde je stav mládežníckeho futba-
lu opačný. Veľkým problémom 
slovenských športových klubov 
je záujem detí o športovanie. Ten 
je oproti minulému storočiu oveľa 
nižší. Kým pred niekoľkými de-
kádami fungovali v Oblastnom 
futbalovom zväze Prievidza až 
tri úrovne dorasteneckých súťaží, 
dnes sa hrá iba jedna.

TJ Slovan Nitrianske Sučany 
patrí k subjektom, ktorým sa 
nepodarilo zachrániť ani jednu 
kategóriu. Po zániku prípravky do 
11 rokov funguje len s dospelým 
tímom a od sezóny 2018/2019 
musí uhrádzať poplatok za chý-
bajúce mládežnícke družstvo. 
Pokúša sa reštartovať detský 
futbal, no predchádzajúca snaha 
úspešná nebola. „Pred pár rokmi 
sme sa pokúšali oživiť mládež 
aspoň na úrovni prípravky. Na 
prvom stupni tunajšej školy sme 
zisťovali záujem. Keď sme však 
zistili, že v druhej triede sú len 
štyri deti a z toho tri dievčatá, sen 
o mládežníckom futbale sa veľmi 
rýchlo rozplynul,“ opísal nevyda-
rený pokus funkcionár TJ Slovan 
Marek Miklaš.

Pre Nitrianske Sučany je tiež 
veľmi ťažké nájsť kvalifikova-
ného a zároveň zodpovedného 
trénera, ktorého by práca s deťmi 
bavila. „Dočasné riešenie sme 
našli v susednej Diviackej Novej 
Vsi, kde s mládežou dlhodobo 
kvalitne pracujú a kto má záujem, 
chodí hrávať tam,“ doplnil.

Je to práve Diviacka Nová 
Ves, z ktorej vzišiel aj mládež-
nícky reprezentant Adam Horvát. 
19-ročný útočník si pripísal aj 
prvoligové štarty za Podbrezovú. 
Dnes pôsobí v Pohroní, ktorému 
gólom zariadil pohárový postup 
cez Banskú Bystricu.

Vedľa v Sučanoch však musia 
najprv postaviť na nohy aspoň je-
den tím. „Reštart v každom športe 
býva viac ako zložitý. Teraz je to 
sen podnikateľa Mareka Kiabu, 
nášho rodáka. Deti vo veku 5-6 
rokov by sa možno už aj našli, ale 
problém je nájsť trénera,“ tvrdí 
Miklaš, ktorý už malé deti tréno-
val, ale v súčasnej dobe sa na to 
necíti. „Za klub môžem sľúbiť, že 
budeme vo všetkom nápomocní. 
Všetko potrebné na tréningový 
proces máme,“ dodal na margo 
obnovy mládeže.

Zatiaľ sa Nitrianske Sučany 
usilujú len o prípravku a o starších 
kategóriách neuvažujú. Podľa 
Mareka Miklaša na to klub nemá 
ľudské zdroje. Otázne je, aké 
budú náklady na detské družstvo v 
porovnaní s poplatkom za chýbaj-
úcu mládež. „Momentálne nemám 
tušenie. Isté je, že by sa rodičia 
museli do celého procesu aktívne 
zapojiť,“ dodal funkcionár k prí-
padnej existencii nového tímu.

V �portovom svete sú najèastej�ie sledované profesionálne sú�a�e, 
svetové èi európske �ampionáty alebo olympijské turnaje. Ve3⁄4ké 
èaro v�ak skrýva aj futbal na regionálnej úrovni. Výnimkou nie je 
ani prievidzská oblas�.

Dorastenci v drese Podhradia po ví�azstve v Pohári ObFZ Prievidza.

Podhradie oslavuje zisk Pohára ObFZ Prievidza v sezóne 2022/2023, v strede kapitán René Kotrík.

Máte pre nás tip na èlánok? Dajte nám vedie�!
Kontakt:  �tefan Korman, tel.: 0907 813 099, 
 e-mail: stefan.korman@topmedia.eu.sk
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Plné tribúny v Stropkove. 
Aj vïaka vládcovi dvoch tabuliek

Klub zo Zemplína 
sa so sympatickou 
filozofiou prediera 
slovenskou futbalo-
vou mapou. V Strop-

kove to nie je vraj len o nedeľnom 
zápase. „Nech sa do stredy hovorí 
o tom, čo bolo a od stredy o tom, 
čo nás počas víkendu čaká,“ vy-
jadruje priania primátor mesta, 
predseda klubu i šéf Ondavského 
futbalového zväzu Ondrej Bren-
dza. V rozhovore hovorí o ošiali 
v MŠK Tesla.

Futbalisti Stropkova sú je-
senní majstri III. ligy Východ. 
Čoho a koho je to podľa vás 
zásluhou?

Futbal je fenoménom najmä 
vďaka tomu, že je nevyspytateľ-
ný. V jari a v jesennej časti sme 
pracovali v klube s rovnakou 
vášňou, ale kým v prístupe rozdiel 
nebol, výsledkovo už áno. Ak 
chcete byť úspešní, a pre tímové 
športy to platí dvojnásobne, musí 

si sadnúť viacero vecí. Výsled-
kovo nevydarenú jarnú časť sme 
prijali ako výzvu. Nič sme nešili 
horúcou ihlou, práve naopak, zdô-
razňoval som, že musíme ostať 
pozitívni.

Pred novou sezónou sme sa 
dohodli na spolupráci s FC Tatran 
Prešov. Stropkov a Prešov vždy 
úzko spolupracovali, most pre 
hráčov smerom do oboch klubov 
nikdy nebol hermeticky uzavre-
tý. Keďže dnes je prezidentom 
Tatrana stropkovský rodák Ľuboš 
Micheľ, našli sme v našich špor-
tových ambíciách priestor, ako si 
navzájom pomôcť.

Aj vďaka hráčom z Prešova sa 
nám podarilo vybalansovať kvali-
tu a zdravú konkurenciu. Dôležité 
bolo, že nás fatálne nelimitovali 
zranenia. Ak sa aj stalo, že niekto 
vypadol zo zostavy, mali sme na 
pomery III. ligy dostatočne široký 
káder, aby chlapci dokázali nahra-
diť jeden druhého.

Výrazný podpis pod herným 

sebavedomím mužstva má hlavný 
tréner Ján Šafranko, ktorý spolu 
s celým realizačným tímom od-
viedol výbornú prácu. Futbal sa 
musí hrať s čistou hlavou. Hovorí 
sa, že „na mužstvo padla deka“. 
Vtedy nemôžete tápať v tme, lebo 

sa len obúchate o steny a nič tým 
nezískate. Jánovi Šafrankovi sa 
podarilo hráčov reštartovať a na-
budiť. Tréner veril hráčom, hráči 
si začali veriť tiež a to všetko sa 

premietlo do výkonov. 
Mimochodom, Jánovi Šafran-

kovi v tejto sezóne víťazstvá chu-
tia. Na prvom mieste po jeseni nie 
je len ako tréner Stropkova, ale aj 
ako hráč s Breznicou v okresnej 
súťaži.

Na jeseň ste mali priemer 648 
divákov na domáci zápas. Cítite, 
že ľudia prajú klubu viac než v 
minulosti?

Všetci v kluboch hovoríme o 
tom, že chceme hrať pre ľudí, pre 
fanúšikov, chceme plné tribúny, 
elektrizujúcu atmosféru. V našom 
prípade sme nechceli, aby to bola 
fráza, ktorou odbijeme novinárske 
otázky. Na predsezónnej tlačovke 
som vyslovil prianie, aby návšte-
vy na našich domácich zápasoch 
atakovali číslo 500.

Ak si fanúšika vážite, a my si 
fanúšika v Stropkove vážime, je aj 
vecou slušnosti ho pozvať. Špor-
tový riaditeľ MŠK Tesla Stropkov 
Dominik Teraz je v tomto smere 
naozaj kreatívny. Ak hovorím, že 
si fanúšika vážime, tak verím, že 
aj z našich kampaní je jasné, že 
si vážime naozaj každého fanú-
šika. Cez vstupenky, ktoré sme 
rozdávali po základných školách, 
cielime na detského fanúšika. Via-
cero kampaní sme pripravili aj pre 

Stropkovský fanú�ik si opä� na�iel cestu na �tadión. Rekordná náv�teva 1 150 divákov bola na derby so Svidníkom.

PREDSTAVUJEME JESENNÝ LÍDER III. LIGY VÝCHOD - M�K TESLA STROPKOV

Hráèi Stropkova a fanú�ikovia si jesennú èas� u�ili.

nežnejšie pohlavie.
Futbal nie je len víkendový 

zápas. Hráči, realizačný tím a aj 
my funkcionári ním žijeme celý 
týždeň. Rovnakú emóciu chceme 
tiež dopriať fanúšikom. Nech sa 
do stredy hovorí o tom, čo bolo 
a od stredy o tom, čo nás počas 
víkendu čaká. 

Teší ma nielen priemer di-
váckych návštev, ktorý prekonal 
moje osobné prianie. Na naše 
domáce zápasy začali chodiť celé 
rodiny. Občas dostávam otázku, 
či nám stojí za to, aby sme robili 
futbal, lebo robiť futbal dnes nie 
je jednoduché. Stojí nám to za to! 
A jedným z dôvodov sú práve fa-
núšikovia, ktorí nám veria.

Po 24 rokoch siahate po II. 
lige. Bude v jari postup klubo-
vým cieľom? Nezväzuje vás do-
hoda s Prešovom o striedavých 
štartoch? Lebo to znamená, že 
Tatran by musel postúpiť do 
Niké ligy...

Na predsezónnej tlačovke som 
povedal, že Prešov postúpi a 
tým pádom nič nebráni, aby sme 
postúpili aj my. Ale vážne... Pre 
nás je dôležité, aby sme boli zod-
povedným partnerom pre hráčov, 
trénerov, mládež, fanúšikov. Ako 
chceme byť zodpovední ku klubo-
vej histórii, tak máme zodpoved-
nosť aj voči budúcnosti. Hľadáme 
a môžem sľúbiť, že i naďalej 
budeme hľadať cesty, ako futbal v 
Stropkove posúvať na vyššiu úro-
veň. V ostatných rokoch investo-
vali miestne kluby z dotácie SFZ 
do zázemia a infraštruktúry aj 

hracích plôch v mestskej časti Sit-
níky a v Breznici, na ktorých hrajú 
naše mládežnícke družstvá a ktoré 
zároveň využívajú domáce tímy 
v okresnej súťaži. Prikrývame sa 
len takou perinou, na akú máme. 
Hoci si vzdušné zámky nestavia-
me, neznamená to, že nesnívame. 
Napríklad o druhej lige.

Stropkovský futbal preslávili 
odchovanci ako Andrejko, Rus-
nákovci, Gostič, Šafrankovci, 
Buček, Kožlej, Špilár, Reiter, 
Čobej a rodákom zo Stropko-
va je aj bývalý medzinárodný 
rozhodca Micheľ. Liaheň MŠK 
Tesla isto ponúka talenty aj 
dnes. Kto je najväčšia nádej?

Odpoviem inak. Dávame si 
záležať na tom, aby sme vytvárali 
inšpiratívne prostredie. Aby hráči, 
ktorí si prejdú našimi mládežníc-
kymi kategóriami, nezabudli na 
klub, ktorý tu bol pre nich, keď 
robili prvé futbalové kroky. Prí-
kladom je Pavol Šafranko, ktorý 

prevzal záštitu nad mládežníckym 
žiackym turnajom Šafranko Cup a 
aktívne sa podieľa na jeho organi-
zovaní. Napríklad v komunikácii 
s klubmi, kde v minulosti pôsobil. 
Dokonca sprostredkoval, aby sa 
v Stropkove predstavili futbalové 
nádeje rumunského Sepsi OSK, 
ktorého dres aktuálne oblieka. 
Ak však chceme, aby hráči neza-
búdali na klub, nesmie ani klub 
zabudnúť na nich. Preto sme v 
tejto sezóne zriadili Sieň slávy, do 
ktorej boli uvedení bývalý vynika-
júci stredopoliar Alojz Lehocký a 
legendárny mládežnícky tréner 
Michal Micheľ.

Futbal vás sprevádza celý ži-
vot. Boli ste hráčom, medziná-
rodným rozhodcom, dnes ste 
prezidentom klubu a predsedom 
Ondavského oblastného futbalo-
vého zväzu. Ako vidíte budúc-
nosť futbalu vo vašom regióne?

Poviem príklad. Dnes máme v 
kádri A-mužstva trinásť vlastných 
odchovancov. Amatérsky futbal je 
najmä o trpezlivej práci a my sme 
pracovali trpezlivo. Pre malých 
chlapcov v regióne sú práve ama-
térske kluby ich prvým kontaktom 
s futbalom, preto vnímam aj ako 
našu povinnosť vytvárať im pod-
mienky a pracovať s nimi trpezli-
vo, obetavo. Nie je to však iba o 
Stropkove. Nesmieme zabudnúť, 
že je to aj o kluboch v obciach. 
V našich mládežníckych kategó-
riách máme 30 percent chlapcov 
z dedín. Futbal je kolektívny šport 
nielen na hracej ploche, ale aj 
mimo nej. Navzájom sa potrebu-

jeme, potrebujeme sa na všetkých 
úrovniach. Preto si prajem, aby 
hráči, tréneri, funkcionári, spon-
zori, rodičia detí a fanúšikovia 
verili, že futbal im vždy dá viac, 
ako si vypýta. Emócie, zážitky, 
výzvy, priateľov, príbehy, pre 
ktoré nemusíme hneď hrať Ligu 
majstrov.

Stropkov v súťažnom ligovom 
zápase neprehral so Slovanom 
Bratislava. Počas pôsobenia be-
lasých v 80-tych rokoch minulého 
storočia v II. lige sme s nimi všet-
ky tri domáce súboje vyhrali. Keď 
sme v minulej sezóne privítali 
doma Slovan v Slovnaft Cupe, tie-
to spomienky znovu ožili. Aj toto 
bol jeden z momentov, pre ktorý 
tvrdím, že sa oplatí robiť futbal. 
Organizácia tejto nielen športovej, 
ale i spoločenskej udalosti nás stá-
la nemálo energie. No v momente, 
keď sa pozriete po štadióne, ktorý 
je zaplnený do posledného miesta, 
si poviete „Non! Je ne regrette 
rien – Nie, nič neľutujem“.

O titul v �a�kej sú�a�i sa dá hra� aj s odchovancami. Jeden dôkaz 
sa nachádza v Stropkove, ktorý ich má v kádri trinás�. Vedúce 
mu�stvo III. ligy Východ kúzelnými �ahmi diriguje Ján �afranko, 
ktorý mimochodom stále potí aj dres Breznice, lídra sú�a�e v okre-
se. Bývalý ligista je teda prvý v dvoch rozdielnych tabu3⁄4kách!

M�K Tesla Stropkov a FC Tatran Pre�ov ohlásili spoluprácu na predsezónnej tlaèovke. Z3⁄4ava kapitán tímu Frederik Varga, prezident FC Tatran Pre�ov Lubo� Miche3⁄4, prezident 
M�K Tesla Stropkov Ondrej Brendza, �portový riadite3⁄4 klubu Dominik Teraz a tréner Ján �afranko.



o zlepšenie pokračuje aj v piatej 
lige. Hráči si uvedomili potrebu 
tréningového procesu. Našim 
cieľom je dobré zapracovanie 
odchovancov do áčka. Aktuálne 
pravidelne hrajú piati dorastenci. 
Chceme, aby v mužstve dospe-
lých dominovali hráči z nášho 
mesta a okolia,“ hovoril Miroslav 
Minárčik.

Bytča sústredila mládež pod 
vlajkou RB Academy podľa ini-
ciál Róberta Boženíka. Slovenský 
reprezentačný útočník je pre deti v 
klube inšpiráciou. MFK stále zlep-
šuje komfort pre pätnásť družstiev 
vrátane dvoch dievčenských a 
dohromady až tristo hráčov.

„Ak sa chceme rovnať s naj-

lepšími, ďalším krokom je vy-
tvorenie športových tried na ZŠ, 
Ulica mieru. V žiackej kategórii 
sme zvýšili počet tréningov, hrá-
me v popredí druhej ligy. Ďalším 
plánom je zisk licencie Útvaru 
talentovanej mládeže, de facto 
spĺňame všetky kritériá,“ dodal 
Miroslav Minárčik.

Bytča sa môže pochváliť zre-
konštruovaným štadiónom s no-
vou tribúnou, ihriskom s umelým 
osvetlením a novou športovou 
halou. Aj preto je v nominácii 
Slovenského futbalového zväzu 
na ocenenie UEFA Grassroots 
Awards 2023 na najlepší amatér-
sky klub. 

Bytèa kandiduje na najlep�í
amatérsky klub v Európe
Akadémiu prvých ví�azov Prezidentského pohára podporuje reprezentant Bo�eník.

Bytča žije futba-
lom. V posledných 
dva a pol sezónach 
strelila 216 gólov. 
Vyhrala siedmu ligu, 

potom šiestu, momentálne zimuje 
druhá v piatej. V máji 2023 získa-
la tiež Prezidentský pohár, súťaž 
pre víťazov najvyšších oblastných 
súťaží. Darí sa mládežníckym 
družstvám.

Pred dvoma rokmi, sa však po 
páde do okresu, museli procesy v 
klube nastavovať nanovo. 

Vzniklo nové vedenie klubu na 
čele s Miroslavom Minárčikom, 
pre ktorého je futbal srdcovou 
záležitosťou.

„Za áčko hrávali jeden-dva-
ja domáci hráči, čo verejnosť 
vnímala negatívne. Mládež bola 
v zúfalom stave. Prvým staveb-
ným kameňom bola finančná 
stabilizácia a vytvorenie mlá-

Historicky prvé dievèenské futbalové dru�stvo v MFK Bytèa.

Spoloèná fotografia so súperom po ví�aznom finále Prezidentského pohára.

útleho veku, a to z celého okresu 
Bytča. Museli sme vytvoriť úplne 
nové mužstvo dospelých. Domáca 
verejnosť vníma tieto zmeny už 
pozitívnejšie. Poďakovanie patrí 
pánom Róbertovi Boženíkovi st. 
a Stanislavovi Lojdlovi, ktorí sú 
súčasťou vedenia klubu,“ začal 
rozprávanie Miroslav Minárčik, 
prezident MFK a primátor mesta.

„Úplne sme zmenili filozofiu 
klubu. V jeho financovaní sme 
zaviedli lepšiu transparentnosť, 
sponzorské úhrady idú riadne 
cez účty. Po týchto zásadných 
zmenách má klub oveľa lepšiu 
pozíciu aj v očiach väčšiny po-
slancov mestského zastupiteľstva. 
Vykonávanie kontrol použitých 
dotácií je pravidelné a transpa-

rentné, poslanci vidia, že nimi 
schválené prostriedky padajú na 
úrodnú pôdu. Dali sme si tiež 
záležať na pritiahnutí lojálnych 
a nabudených trénerov mládeže, 
ktorí chcú pracovať pre klub a 
majú vzdelanie. Aj vďaka tomuto 
všetkému sme sa opäť stali futba-
lovou dominantou okresu Bytča,“ 
prezradil.

K najcennejším úspechom nie-
len v posledných ročníkoch, ale i 
v histórii klubu, patrí májové ví-
ťazstvo v Prezidentskom pohári.

„Sme na to pyšní. História si 
bude pamätať, že Bytča vyhrala 
Prezidentský pohár ako prvá. 
Bolo úžasné oslavovať triumf s 
našimi fanúšikmi a hráčmi priamo 
na štadióne v Poprade. Naša snaha 

VE1⁄4KÉ MENO V KÁDRI

Oporou Bytèe je u� takmer dva 
roky Viktor Peèovský, bývalý 
rekordér v poète �tartov v prvej 
slovenskej lige. �Podarilo sa nám 
ho presvedèi�, aby z tre�oligového 
Makova odi�iel do okresu. Aj 
vïaka jeho umeniu a morálnym 
vlastnostiam sme vyhrali u� dve 
sú�a�e. Je vzorom pre na�u mlá-
de�,� uzavrel Minárèik o niekdaj-
�om reprezentantovi.

PREDSTAVUJEME VÍ�AZ PREZIDENTSKÉHO POHÁRA 2023

Zaèiatok budovania mláde�níckej akadémie.

Miroslav Minárèik, primátor mesta a 
prezident MFK Bytèa.

dežníckej základne. Rozhodli 
sme sa vybudovať mládežnícku 
základňu na úrovni akadémie, 
aby sme podchytili talenty od 

Celkový poh3⁄4ad na �portový areál MFK Bytèa.

Primátor Bytèe má �port v krvi. 
Zamiloval si futbal, po hráèskej 
kariére v Bytèi sa dal na roz-
hodcovskú dráhu, s pí��alkou to 
dotiahol a� do najvy��ej sú�a�e. 
Aktuálne pôsobí Miroslav Minar-
èík ako pozorovate3⁄4 rozhodcov 
na nominaènej listine v republi-
kových sú�a�iach, riadených Slo-
venským futbalovým zväzom.

Z futbalistu 
rozhodca aj delegát



ZNÁMI MAÏARI VO VEDENÍ

�portovým riadite3⁄4om KFC Komár-
no je István Vincze, bývalý výborný 
útoèník so 44 zápasmi za národný 
tím Maïarska. �Spolu s ním v 
klube pôsobí aj István Szijjártó, 
tie� bývalý vynikajúci futbalista. V 
Honvéde robil asistenta Marcovi 
Rossimu. Z odbornej stránky má 

na starosti mláde�, tréningový 
proces a vzdelávanie trénerov, ale 
pomáha aj áèku. My sme klub ria-
dili e�te v amatérskych sú�a�iach, 
preto museli prís� takéto osob-
nosti. Výsledky sú vidie�. Futbal 
v Komárne napreduje mí3⁄4ovými 
krokmi,� prezradil Juraj Baráth.

Nový �tadión zmení charakter celého regiónu
Futbal v Komárne napreduje mí3⁄4ovými krokmi.

V Komárne si 
užívajú futbalovú 
rozprávku. Pred 
desiatimi rokmi 
hrali iba štvrtú 

ligu, na jeseň sa však priblížili 
k postupu do najvyššej súťaže, 
druhú ligu vedú so sedembodo-
vým odstupom pred Prešovom. 
„Fialovým“ sa darí napriek tomu, 
že domáce zápasy hrajú v Šali. 
Doma im totiž rastie nový šta-
dión. Prvoligová príslušnosť aj 
zrekonštruovaný stánok môžu byť 
ideálnou korunováciou funkcio-
nárskej kariéry Juraja Barátha, 
ktorý v rozhovore prezradil aj 
meno svojho nástupcu.

Čoho výsledkom je výborná 
jeseň Komárna?

Základ kádra je pokope už dru-
hý rok, snažili sme sa doň tlačiť 
mladých. Máme dorast v druhej 

Na novom �tadióne pribudnú hracie aj tréningové plochy.

lige, talenty hľadáme v 
okolí, čerpáme z regió-
nu od Veľkého Medera 
až po Štúrovo. Tréner 
Radványi je tu už tretiu 
sezónu, dlhšie sú v reali-
začnom tíme tiež Saláta a 
Novota, kondičný tréner 
Czibor je tu už viac než 
štyri roky. Vyšiel nám 
úvod sezóny, zvládli 
sme aj kritické zápasy, 
vyhrali sme v Žiline aj 
Púchove. Kapitánom je 
Šimko, prišiel zo Žiaru 
nad Hronom, je to veľmi 
seriózna osobnosť. Ka-
bína funguje, máme aj reprezen-
tanta Mongolska, tiež legionárov 
z Kamerunu, Nigérie, Česka a 
Maďarska.

Ako hodnotíte prácu trénera 
Mikuláša Radványiho?

Sme spokojní. Plní, čo má 
napísané v zmluve. Má svoju 
futbalovú filozofiu, je to seriózny 
chlapík. Napriek tomu, že pracu-
jeme v provizórnych podmien-
kach, všetko funguje. Radványi je 
tu už tretiu sezónu, ak postúpime, 
asi sa nemusíme baviť o jeho bu-
dúcnosti.

Je o vašich hráčov záujem z 
vyšších súťaží alebo zahraničia?

Sme radi, že chlapci sú u nás 
spokojní a nemusíme riešiť otázky 
tohto charakteru.

Komárno ešte v sezóne 2012/
13 hralo štvrtú ligu, majstrov-
stvá regiónu. Čo všetko vás 
stálo, aby ste sa dostali až pred 
prvoligové brány?

V tej dobe sme začínali celkom 
ako amatéri a bez peňazí. Pozhá-
ňal som ľudí, ktorí chceli pomôcť, 

aj sme sa pohádali a išli od nuly. 
Za cieľ sme si dali postupnými 
krokmi sa dostať do druhej ligy. 
Keď sa nám to v roku 2017 poda-
rilo, na organizáciu práce v klube 
sme sa začali pozerať inak.

V januári to bude 11 rokov, čo 
fungujeme ako občianske združe-
nie postavené na dobrovoľníkoch. 
Keď sme sa dostali do druhej 
ligy, nemali sme na čom chodiť 
na zápasy. Problémov bolo viac, 
dnes sa na nich už len zasmeje-
me. Hľadali sme sponzorov, mali 
sme šťastie, že prišla pomoc z 
Maďarska.

Pribúdali nám tímy vrátane 

dievčenských. Dôraz kladieme 
na mládež, máme licenciu Útvaru 
talentovanej mládeže, dvadsaťpäť 
trénerov a viacerých s vysokou 
kvalifikáciou, šestnásť tímov a 
cez tristo detí.

Bol by postup do prvej ligy 
váš splnený sen?

Vnímal by som to ako korunu 
mojej funkcionárskej kariéry. 
Zatiaľ všetko ide tak, ako sme 
si naplánovali a vysnívali. Zápa-
sov je však ešte veľa, do jari sa 
pripravíme s veľkým rešpektom. 
Nášmu dobrému mužstvu veríme. 
Hráči sa nám ponúkajú sami. Ak 

Mláde� KFC je ve3⁄4kým prís3⁄4ubom futbalu v Komárne.

v zimnom prestupovom období 
spravíme nejaké zmeny, tak iba 
kozmetické.

Dá sa povedať, že očakávaný 
nový štadión zmení postavenie 
klubu i charakter celého regi-
ónu?

To rozhodne! Štadión bude v 
kategórii UEFA 3, bude môcť 
hostiť zápasy reprezentácií do 
21 rokov. Bude mať kapacitu 
vyše 5 000 divákov aj predpísané 
infraštruktúrne miestnosti, tiež 
umelé osvetlenie. Mohol by tu byť 
aj VAR. Ak bude záujem o rozší-
renie kapacity, dá sa to vyriešiť v 
priebehu mesiaca.

Už skôr ste sa vyjadrili, že po 
vybudovaní nového štadióna 
chcete štafetový kolík vo vedení 
KFC odovzdať mladším. Máte 
nástupcu?

Áno, bude ním Zoltán Hajtman, 
rodák z Komárna. Už pár rokov je 
mojou pravou rukou a pre klub 
odvádza cenné služby.

Prezident KFC Komárno 
Juraj Baráth s hrdos�ou 

predstavuje nový �tadión.

Takúto kvalitu región nikdy neza�il, znie z Paty
Futbal je divadlo, hráèi sú herci a musia ma� re�iséra.

Dlhé roky pôsobil 
v manažmente FC 
Nitra, nezabudol ale, 
kde má korene. 

Marián Valenta 
je jednou z kľúčových postáv 
futbalu v Pate, dedine pri Galante, 
ktorá zimuje na deviatom mieste 
IV. ligy Západoslovenského futba-
lového zväzu a môže sa pochváliť 
druhou najvyššiu návštevnosťou v 
súťaži. So skúseným funkcioná-
rom, ktorý vie porovnať dnešnú 
kvalitu v regióne s tou z 90. rokov, 
sme sa porozprávali.

Čo všetko robíte pre FC 
Pata?

Jednoducho povedané, to, čo v 
Nitre. Nerozoznávam futbal podľa 
stupňa súťaže, pretože ak v ňom 
chcete byť úspešný, na každej 
úrovni mu musíte dávať sto per-

cent. Futbal v Pate je pre mňa celý 
svet. Tu som sa narodil, tu som 
hrával, funkcionárčil a na sto per-
cent tu s futbalom aj skončím.

Pata z poslednej súťaže po-
stúpila až do štvrtej ligy. Robí 
niečo inak ako ostatné kluby?

Futbal na Slovensku a v Pate 
nevynímajúc má jednu dobrú a 
zároveň zlú vlastnosť. Toľko 
trénerov a funkcionárov 
spoza čiary nemá žiadny iný 
šport. Za mojej činnosti v 
Nitre mnoho ľudí rozpráva-
lo, že v meste nemáme schop-
ných ľudí, keď nám rozkazuje 
chlapec z Paty. Motivovalo ma 
to, aby som nerozkazoval, ale 
robil futbal na úrovni. V Pate 
ma obdobne motivuje, keď sú 
ľudia spoza čiary trénermi a funk-
cionármi a chcú, nech to robím 

„lepšie“. Keď chcem, aby nemali 
pravdu, ženie ma to do kvalitnej 
práce. Najdôležitejšie vždy je, aby 
futbal robil ľuďom radosť.

V Západoslovenskom futba-
lovom zväze sa hovorí, že Pata 
je tímom, u ktorého doma sa 
ťažko hrá.

Samozrejme, emócie fanúši-
kov, funkcionárov i sponzorov 
sú obrovské. Futbalu sa každý 
snaží rozumieť a v tomto silnom 
futbalovom okolí medzi Nitrou a 
Trnavou je veľa ľudí, ktorí ho pre-
žívajú. Preto si neviem predstaviť, 
že by to bolo inak. U mňa je futbal 
divadlo, hráči herci a musia mať 
režiséra. Keď ten dobre režíruje, 

aj kulisa je veľká. Bez divákov 
totiž futbal existovať nebude. V 
Pate sme emotívni, ale snažíme sa 
byť spravodliví, uznať kvalitu sú-
pera a dbať na emotívne a zároveň 
i futbalové prostredie.

Ako hodnotíte minuloročnú 
reorganizáciu súťaží?

Hráme majstrovstvá regiónu a 
musím povedať, že v amatérskej 
súťaži som takúto kvalitu nikdy 

nezažil. Túto súťaž hrajú veľká 
mestá a úroveň je obrovská. 
Preto reorganizáciu hodno-
tím ako prospešnú.

Aké máte v regionál-
nych súťažiach skúsenosti 

s rozhodcami?
Sú súčasťou hry. Ak urobia 

chyby na obe strany, nevidím v 
tom problém, lebo chyby robia aj 
hráči. Kvalita rozhodcov určite 
ide hore, no je to beh na dlhé tra-
te. Nie je totiž ľahké zabezpečiť 
veľké množstvo kvalitných roz-
hodcov. Okrem zväzu a komisií 
tomu musia byť nápomocné aj 
kluby.

Čo všetko musí mať dobrý 
funkcionár v regionálnych sú-
ťažiach?

Bohužiaľ, dnes hlavne peniaze. 
Už ani okresná súťaž sa nedá 
robiť bez toho, aby hráči boli 
motivovaní. Tiež musí filtrovať 
veľa vecí spoza čiary. Keby si 
funkcionári brali k srdcu všetko, 
čo sa hovorí, futbal na dedinách 
by neexistoval.

Mariána Valentu verejnos� 
poznala ako funkcionára nitrian-
skeho futbalu. Z dlhoroèného 
pôsobenia v klube je hrdý na 
postup áèka do prvej ligy, po-
stavenie �tadióna, dva tituly s 
dorastencami a úèinkovanie v 
mláde�níckej Lige majstrov.

�Nie nadarmo sa hovorilo, �e 
Nitra má najlep�iu mláde� na 
Slovensku. Niè z toho ale nebolo 
mávnutím èarovným prútikom, 
boli to výsledky rokov tvrdej prá-
ce 3⁄4udí, ktorí sa po rozpade FC 
uplatnili v iných kluboch. A teraz 
sú ne��astní, ako Nitra dopadla,� 
povedal Valenta, ktorého mrzí, 
�e klub pre konkurz pri�iel o 
v�etky tímy.

�Aby sme sa dostali k súèas-
nosti, musíme si poveda�, �e u� 
v roku 2011 akcionári odovzdali 
akcie mestu, o èom musí exis-
tova� aj zápisnica. Od tohto dòa 
futbal zaèala robi� radnica. V 
roku 2014 ma primátor Dvonè a 
jeho zástupca �tefek poprosili o 
pomoc s návratom do prvej ligy. 
Dal som si podmienku, �e musia 
ekonomicky zabezpeèi� klub a ja 
sa ho zo �portovej stránky s 3⁄4uï-
mi, ktorých si vyberiem, posna-
�ím vráti�, kam patrí. Mesto dalo 
do predstavenstva dvoch 3⁄4udí z 
troch, pánov Boríka a �tefeka, 
bez ktorých �iadna transakcia z 
klubu alebo doò nebola mo�ná. 

Postúpili sme do ligy, postavili 
�tadión, èo bola moja priorita, 
a� do komunálnych volieb 2018 
v�etko fungovalo. Po piatich 
rokoch som ako predseda pred-
stavenstva skonèil a odvtedy sa 
diali veci, ktoré vyústili do takmer 
zániku klubu. Súvisel s netrans-
parentným predajom FC Nitra a 
nomináciou 3⁄4udí do vedenia, vïa-
ka ktorým sa klub ocitol tam, kde 
je. Hoci dodnes vlastním akcie, 
nikto so mnou nejednal o predaji 
klubu. Odovzdal som ho v prvej 
lige s tridsiatimi piatimi profesio-
nálnymi zmluvami a siedmimi re-
prezentantmi do 21 rokov, èo sa 
potvrdilo aj po mojom odchode, 
mu�i boli tretí v prvej lige. �ia3⁄4, 
Nitra napokon zmizla z futbalovej 
mapy,� vysvetlil Marián Valenta.

Dodal, �e do FC Nitra investo-
val sedemmiestnu sumu. �Futbal 
som robil pre futbal, �iaden biz-
nis pre moju firmu, nerobil som 
osvetlenie ani �tadión, iba nosil 
peniaze. Presne som vedel, �e 
keï sa mesto nebude stara� o 
futbal, jediná záchrana bude 
zahranièný investor. Dotiahli sme 
Ukrajincov, v covidovej dobe fy-
zicky dali 850-tisíc eur a doteraz 
nikto nevie, ako a preèo odi�li. 
Nitra skonèila bez zahranièného 
investora. V tomto meste zohna� 
peniaze na futbal, to je na Nobe-
lovu cenu.�

Nitra a Nobelova cena

Fanú�ikovia Paty chodia fandi� aj na ihriská súperov.

Marián Valenta.


